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رویترز:

ایران 4 میلیون تن گندم مازاد
 برای صادرات دارد

رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران:

دولت همچنان تصمیم گیر
 80 درصد اقتصاد است

قیمت بازارنوع سکه
1111000سکه تمام طرح جدید
1095000سکه تمام طرح قدیم

558000نیم سکه
294000ربع سکه

185000گرمی
110844هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3671دلار
4008یورو
4615پوند

1144لیر ترکیه
1004درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد

جزئیات محدودیت ها 
و ممنوعیت های ترافیکی اربعین

رویتــرز خبر داد: در حالی که حجم ذخایر گنــدم ایران به بیش از 
12 میلیون تن رسیده است، این کشور می تواند 3 تا 4 میلیون تن از گندم 

تولیدی خود را صادر کند.
به گزارش تسنیم به نقل از رویترز، یک گروه صنعتی اعلام کرد، ایران قصد 
دارد مــازاد تولیــد گندم خود را صادر کند، اما در عین حال ممکن اســت برای 
تامین نیاز کارخانه های تولید آرد داخلی، مقداری گندم با کیفیت بالا وارد کند.

دولــت ایران در مواجهه با کاهش منابع آبی، تولید گندم را به عنوان یکی از 
مواد غذایی پرمصرف در کشور، در اولویت تولید غلات خود قرار داده و اعلام کرده 

که امیدوار است صادرات گندم را احیا کند.
مقامات ایرانی اوایل ماه جاری گزارش دادند که حجم ذخایر گندم کشور به 
بیش از 12 میلیون تن رســیده و این اجازه خواهد داد کشور 3 تا 4 میلیون تن 

از گندم تولیدی را صادر کند.
کاوه زرگران، مدیر کل فدراسیون اتحادیه های غذایی ایران گفت: اما شاید در 
ماه های آینده ما به واردات مقداری گندم با گلوتن بالا نیاز داشــته باشیم. بخش 
خصوصــی می گوید برای تامین نیاز داخل تا تابســتان آینده به یک میلیون تن 

گندم )با گلوتن بال( نیاز دارد.
ایران امسال حدود 13/5 میلیون تن گندم تولید کرده که بالاترین رقم تولید 
در 9 سال گذشته است. اما بخشی از این میزان محصول تولید شده دارای گلوتن 

بالا برای تهیه آرد لازم برای پخت نان نیست.
وی افزود، دولت ایران قیمت گندم خریداری شده از کشاورزان را بالا برده و 
قصــد دارد قیمت را از 12700 ریال فصل جاری به 14000ریال در فصل آینده 

برساند.
این در حالی است که دولت مصر برای خرید هر تن گندم وارداتی از روسیه 

به استثنای قیمت حمل، 192/50 دلار پرداخت کرده است.
ایران در سال های اخیر برای تامین امنیت غذایی خود مقادیر زیادی گندم از 
بازار بین المللی خریداری کرده است. زرگران ادامه داد، دولت ایران در سال شمسی 
جاری دســتور ممنوعیت واردات گندم را صادر کرد، هرچند که قبلا مجوزهایی 
را صــادر کرده بود که به واردکنندگان اجازه داد حدود 1/5 میلیون تن گندم در 

نیمه نخست سال وارد کنند.
وی افزود، ایران قصد دارد صادرات آرد گندم خود را افزایش دهد، اما در حال 
حاضر قادر نیست با آرد ارزان تر ترکیه در بازارهای مهمی نظیر عراق رقابت کند.
زرگران که در کنفرانس غلات در ژنو ســخنرانی می کرد گفت، کارخانجات 
تولیــد آرد ایران ظرفیت تولید حــدود 20 میلیون تن را دارند، در حالی که نیاز 

داخلی به آرد حدود 12/5 میلیون تن است.

مخالفت دوباره تشکل های کارگری 
درباره اصلاح قانون کار اعلام شد

یک نماینده کارگری گفت: تشــکل های کارگری طی نامه ای با اصل 
ارسال لایحه بدون رعایت سه جانبه گرایی مخالفت کردند.

فرامرز توفیقی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، اعلام کرد: روز سه شــنبه از 
سوی وزارت کار نشست سه جانبه ملی با حضور نمایندگان کارگری و کارفرمایی 

در زمینه اصلاح قانون کار برگزار شد.
وی یادآور شــد: بعد از اعتراضات کارگری و بحث بر سر اینکه دولت در ارائه 
لایحه اصلاح قانون کار به مجلس ســه جانبه گرایــی را رعایت نکرده و مغایر با 
قانون اساسی و برنامه چهارم و پنجم توسعه لایحه را به مجلس ارائه کرده است 

نمایندگان مجلس این لایحه را از دستور کار کمیسیون اجتماعی خارج کردند.
این نماینده کارگری تاکید کرد: البته لایحه به دولت بازنگشته است بلکه از 
دولت خواسته اند تا جلسات سه جانبه ای را با شرکای اجتماعی خود برگزار کند 
و نتیجه را به اطلاع مجلس برساند. بعد از آن کمیسیون اجتماعی درباره بررسی 

لایحه تصمیم گیری خواهد کرد.
توفیقی یادآور شــد: در جلسه روز شنبه نمایندگان کارگری و کارفرمایی با 
دولت، سه تشکل کارگری وارد بحث درباره اصلاح قانون کار نشدند بلکه صرفا در 
نامه ای به معاونت روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مغایرت نحوه ارائه 

این لایحه با قانون را اعلام کردند.
این نماینده کارگری اعلام کرد: در این نامه تاکید شــده است که لایحه یاد 
شده بدون دریافت نظرات تشکل ها و رعایت سه جانبه گرایی به مجلس ارائه شده 
و علاوه بر مغایرت با قانون اساسی و برنامه های توسعه با کنوانسیون های بین المللی 

نیز در مغایرت است.
توفیقی یادآور شــد: در این نشست تشکل های کارگری وارد بحث های ریز و 
اینکه کدام بندها مورد مناقشه است نشدند و اعتراض خود را به نحوه ارسال لایحه 

به مجلس با نامه ای که اشاره شد اعلام کردند.

فولاد آلیاژی ایران با تعمیر دستگاه 
آلتراسونیک، تحریم را پس زد

با تعمیر دستگاه تست آلتراسونیک، تحریم نتوانست فولاد آلیاژی 
ایران را متوقف کند.

به گزارش کیهان در راستای بهبود افزایش تولید و تضمین کیفیت و بهینه 
نمودن تســت شمش های تولیدی شرکت فولاد آلیاژی ایران توانست برای اولین 
بار اقدام به تعمیر و راه اندازی دستگاه تست آلتراسونیک محصولات خود در خط 

یک از واحد 14 نماید.
رئیــس عملیات حرارتی و تکمیل کاری فولاد آلیاژی ایران با اعلام این خبر 
گفت: این دستگاه از زمان شروع به کار به علت خرابی های متعدد در مدت زمان 
کوتاهی در خط یک قرار داشته و چون نمونه داخلی آن در کشور وجود نداشت 

اجبارا محصولات به صورت دستی توسط اپراتور انجام می شود.
حمیدرضا میرجلیلی با اشــاره به محدودیت های تســت دســتی افزود: از 
محدودیت های قسمت دستی این است که فقط یک سطح از محصول را می توان 

تست کرد و عیوب زیر سطحی قابل شناسایی و پوشش کامل را ندارد.
وی اســتفاده از خلاقیت و نوآوری کارکنان شــرکت و همچنین مهندسین 
داخل کشور را ضروری دانست و گفت: با راه اندازی این دستگاه نه تنها برنامه های 
اتوماسیون آن نیز بروز شده بلکه توانستیم صرفه جویی اقتصادی حدود 110 هزار 

یورو تعمیر به جای خرید را به دست آوریم.
همچنین مشــاور فنی مدیرعامل شــرکت فولاد آلیاژی ایران با اشــاره به 
خودباوری، خلاقیت و توانمندی های درون ســازمانی کارکنان این شــرکت به 
خبرنگار ما گفت: با طرح این موضوع که تاکنون اعتقاد بر این بوده که چون دقت 
دستگاه تست سیر کوفلاکس در سرعت بیش از 60 نفر در دقیقه مورد اطمینان 
نمی باشد، یک تیم از کارکنان پس از بررسی های فنی و تشکیل انجام تست عملی 
این مهم حاصل شد که امکان افزایش سرعت خط تا 120 نفر بر دقیقه با پوشش 

کامل تست سیر می باشد.
احســان ظفری با اشاره به تعریف یک پروژه در این شرکت افزود: با در نظر 
گرفتن تمامی جوانب فنی و اقتصادی ظرف مدت 45 روز این افزایش سرعت را 
در خط دو اعمال و بررسی های اولیه آن در مورد افزایش بهره وری صورت پذیرفت 

که این افزایش سرعت باعث افزایش تناژ خروجی محصول گردید.
وی با بیان اینکه افزایش تناژ خروجی محصول از این خط بعد از اجرای این 
پروژه حدود 70 تن در ماه می باشد سود حاصل از انجام این پروژه را در کاهش 

هزینه ها در سال حدود 1/5 میلیارد تومان اعلام کرد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

گزارشی درباره وام های کلان 
به مجلس نرسید

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: هنوز هیچ گزارشی در 
مجلس درباره وام های کلان و کم بهره ارائه نشده است.

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به موضوع وامهای کلان و 
کم بهره دریافت شــده از سوی برخی مدیران گفت: دستگاههای نظارتی به این 

حوزه ورود کنند.
محمد حسینی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم در خصوص وامهای کلان اخذ 
شــده از سوی برخی مدیران گفت: هنوز هیچ گزارشی در مجلس درباره وامهای 

کلان و کم بهره ارائه نشده است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود: عملکرد بانکهای دولتی توسط 
دیوان محاســبات، سازمان حسابرسی و سازمان بازرسی کل کشور مورد بررسی 
قرار می گیرد، ســؤالی که در اینجا وجود دارد این است که در زمان بررسی های 

انجام شده درباره فیش های حقوقی بحث وامها نیز پیگیری شده است یا خیر.
حسینی ادامه داد: موضوع مهمی که در اقتصاد کشور ما وجود دارد این است که 
در خصوص پرداخت وامهایی با سود کم بر اساس یک استانداردی است که از یک 
بانک نسبت به بانک دیگر تفاوت دارد. هر بانکی می بایست براساس میزان سپرده 
قرض الحسنه خودش، یک درصدی به عنوان وامهای کم بهره به متقاضیان پرداخت 
کند. نماینده مردم فراهان در مجلس شورای اسلامی گفت: براساس اطلاعات بنده 
ســقف پرداخت این وامها ارقام دو، پنج و در نهایت ده میلیون تومان اســت. بعد 
از این ارقام وامهای با بهره کم در بانکهایی مثل ملی، صادرات و بانکهایی از این 
دست نداریم. حسینی افزود: بعضاً دیده شده که دستگاههای اجرایی از این ظرفیت 
استفاده کرده و منابع مالی خود را در حسابهای جاری بانکها نگهداری کرده اند، 
از طرفی چون ســودی به این منابع تعلق نمی گیرد، در نتیجه این حسابها برای 
بانکها ارزشمند است لذا برخی دستگاهها منابع خود را در بانکها بلوکه می کنند، 
بانکها نیز در قبال معرفی نامه های دستگاههای اجرایی به افراد وام هایی می دهند 
که این وامها سقفی ندارد. وی ادامه داد: وامهای کلان و کم بهره از این طریق به 
افراد خاص و مدیران تعلق گرفته است، امیدوارم که دستگاههای نظارتی به این 

موضوع توجه ویژه داشته و به آن ورود کنند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: در پرداخت این وامها اگر مصوبات شورای 
پول و اعتبار و قانون پولی و بانکی رعایت نشده باشد تخلف بانکی محسوب شده 
و باید کســانی که این وامها را پرداخت و افرادی که این وامها را دریافت کردند، 

مورد مؤاخذه قرار گیرند.

رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه اقدامی 
در واگذاریهای بخش دولتی به خصوصی انجام نشده، گفت: دولت 

همچنان در 80 درصد از بخش اقتصاد کشور تصمیم گیر است.
ابوالفضل روغنی گلپایگانی در گفت وگو با خبرگزاری فارس و با اشاره 
به گذشت 10 سال از ابلاغ سیاست های اصل 44، گفت: یکی از مشکلات 

اساسی اقتصاد ایران وجود 80 درصد وزن دولت در اقتصاد است.
رئیس کمیســیون صنایع اتاق بازرگانــی ایران با بیان اینکه در ابلاغ 
سیاست های اصل 44 موضوع واگذاری شرکت های دولتی به خصوص به 
عنوان راهکار و متغیر مطرح شده است، افزود: در مورد واگذاری شرکت های 

دولتی به بخش خصوصی توفیق چندانی حاصل نشده است.
روغنی گلپایگانی با تاکید بر اینکه دولت در 80 درصد از بخش اقتصاد 
کشور تصمیم گیر است، تصریح کرد، در چنین شرایطی فضای رقابتی برای 

بخش خصوصی عملا باقی نمی ماند.
وی با تاکید بر اینکه برای واگذاری شرکت های دولتی به بخش خصوصی 
باید در عمل، قاطعیت داشت، گفت: در کشور قوانین خوب و با ظرفیتی 

وجود دارد اما در اجرا اراده وجود ندارد.
روغنی گلپایگانی با بیان اینکه هماهنگی بین دســتگاه های اجرایی، 
نظارتی و قانونگذار وجود ندارد، گفت:  از زمان ابلاغ سیاست های اصل 44 
تاکنون کار مهمی در واگذاری بخش دولتی به خصوص اتفاق نیفتاده است.
رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: 10 سال پیش 
گفته می شد 80 درصد اقتصاد کشور در بخش دولتی است، الان هم همان 
گفته می شود. اگر طی 10 سال گذشته چند شرکت هم واگذار شده اند یا 
عودت داده شده اند یا عودت داده شده یا به فراموشی سپرده شده است.
بنابراین سیاســت ها در راستای خصوصی ســازی باید مورد بازنگری 

قرار گیرد.

محمود بهمنی:

لایحه برنامه ششم دولت 
فقط یک اسکلت بود

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: لایحه ای که دولت به عنوان 
برنامه ششم به مجلس فرستاد اســکلت بود و باید تغییراتی روی آن 

اعمال شود.
محمود بهمنی در گفت وگو با خبرگزاری تســنیم درباره برنامه ششم اظهار 
کرد: در لایحه برنامه ششم که از سوی دولت به مجلس ارسال شده بود اشکالات 
زیادی وجود داشت، لذا برای برطرف کردن این مشکلات از خود دوستان دولت 
دعوت کردیم و تصمیم  گرفته شده با همکاری دوطرفه این لایحه مجداً تدوین شود.

عضو کمیســیون تلفیق برنامه ششم با اشاره به نامه نگاری رئیس مجلس با 
رئیس جمهور درخصوص لایحه برنامه ششم گفت: این نامه درخصوص برنامه ششم 
بوده چرا که کشور نمی توانست بدون برنامه اداره شود، در همین راستا مقام معظم 

رهبری با نگاهی دقیق ورود به موقعی به موضوع داشتند.
بهمنی افزود، اگر دولت می خواهد لایحه را بدهد این کار را انجام دهد چون 
از بدنه کارشناســی برخوردار است ولی اگر دولت نخواهد برنامه را ارسال کند یا 

این فرایند طولانی شود مجلس می تواند برنامه را بنویسد.
وی ادامه داد: در نهایت توافق به این صورت انجام شد که دولت و مجلس در 

هماهنگی با هم اقدام به تدوین برنامه ششم توسعه نمایند.
رئیس ســابق بانک مرکزی گفت: وضعیت لایحه برنامه ای که از سوی دولت 
به مجلس ارسال شده بود مانند یک اسکلت بود و در نهایت تصمیم گرفته شد، 

تغییرات مدنظر دو طرف روی این اسکلت اعمال شود.
بهمنی با اشاره به فعالیت خود به عنوان نایب رئیس اول در کمیسیون تلفیق 
گفت: با توجه به ســوابق اعضای کمیســیون، بر همه وجوه برنامه ششم توسعه، 

تسلط و نظارت لازم وجود دارد.

وزارت راه و شهرســازی 
و  محدودیت ها  و  جزئیــات 
ترافیکــی  ممنوعیت هــای 
حدفاصل چهارشنبه 26 آبان 
الی دوشــنبه یکم آذر ماه را 

اعلام کرد.
بر اساس  ایســنا،  به گزارش 
اعلام وزارت راه و شهرسازی تردد 
از ساعت 12 ظهر  موتورسیکلت 
روز چهارشنبه الی شش صبح روز 
دوشــنبه هفته بعد در محورهای 
کرج- چالوس، هراز، فیروزکوه و 
محور تهران- ســمنان- مشهد و 

بالعکس ممنوع خواهد بود.

همچنین تردد انواع وســائل 
نقلیه از ســاعت 14 الی 23 روز 
چهارشــنبه از ســمت مرزن آباد 
به کرج ممنوع بوده و از ســاعت 
17همــان روز الی 23 از کرج به 
سمت مرزن آباد یک طرفه می شود.

تــردد انواع وســائل نقلیه از 
ســاعت 14 الی 23 روز یکشنبه 
از کرج به مرزن آباد ممنوع بوده و 
از ساعت 17 همان روز الی 23 از 
مرزن آباد به سمت کرج یک طرفه 

خواهد بود.
در محــور هراز نیز تردد انواع 
وسائل نقلیه از ساعت 14 الی 23 

روز یکشــنبه از رودهن به سمت 
آمل ممنوع بوده و از ســاعت 16 
الی 23 همــان روز از آبعکس به 

سمت تهران یکطرفه است.
وسائل نقلیه سنگین در طول 
این روزها محدودیت هایی خواهند 
داشــت. در محور کنــدوان تردد 
تریلر، کامیون و کامیونت ممنوع 

است.
در محور هراز در کنار ممنوعیت 
تردد تریلــر کلیــه کامیون ها و 
کامیونت ها به اســتثنای حاملین 
مواد ســوختی و فاسدشــدنی از 
ســاعت هشــت الی 22 روزهای 

چهارشنبه، پنج شــنبه، جمعه و 
شنبه و یکشنبه از تهران به آمل و 

بالعکس ممنوع خواهد بود.
در محــور فیروزکوه نیز تردد 
تریلرها به استثنای مواد سوختی 
و فاسد شــدنی از ساعت هشت 
الی 22 روز چهارشــنبه، جمعه و 
یکشــنبه از تهران به قائمشهر و 

بالعکس ممنوع است.
در محــور آســتارا- اردبیل و 
محــور قدیم قزوین- رشــت نیز 
محدودیت هایی برای وسائل نقلیه 
سنگین در نظر گرفته شده است.

وزارت راه و شهرســازی سه 

محور را نیز بــه دلیل مداخلات 
جوی مســدود اعلام کرده به این 
ترتیــب محور فرعی شمشــک- 
دیزین )حدفاصــل پارکینگ بالا 
کمربندی  پاییــن(،  پارکینگ  تا 
دهلــران به اندیمشــک و محور 
رامیان به شاهرود مسدود خواهند 

بود.
همچنین مســیرهای آزاد راه 
کرج- تهــران، کــرج- چالوس، 
هراز، فیروزکــوه و دماوند نیز به 
دلیل عملیات کارگاه جاده ای در 
برخی نقاط بــا محدودیت تردد 

روبه رو هستند.

وزارت راه و شهرســازی آمار 
تردد در جاده های کشــور در 24 
ساعت گذشــته را اعلام کرد که 
براین اساس آزاد راه کرج- تهران 
با ثبت بیــش از 119 هزار تردد 
است.  بوده  مسیر  پرترافیک ترین 
آزاد راه های کرج- قزوین، تهران- 
کرج و قزوین- کــرج نیز در این 
فهرست جزو چهار محور پرترافیک 

کشور بوده اند.
به  تهــران  اتصالی  راه هــای 
پاکدشــت- شــهریار و ساوه نیز 
در رتبه هــای بعدی مســیرهای 

پرترافیک کشور جای گرفته اند.

عضو کمیسیون کشاورزی 
مجلس شورای اسلامی گفت: 
با وجــود آن که در قوانین 
دائمی مصوب شــده است 
پرداخت پول گندم در خرید 
دولت  اولویت  در  تضمینی 
در  این موضوع  اما  باشــد 

اولویت دولت نیست.
عباس پاپی زاده در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس، در پاســخ 
به اینکه چرا با وجود گذشــت 

دو ماه از کشــت پاییزه دولت 
تضمینی  خریــد  قیمت  هنوز 
ســال زراعی جدیــد را اعلام 
نکرده اســت، اظهار داشت: ما 
هم از نرخ جدید خرید تضمینی 
بی اطلاعیــم، در همین زمینه 
جلسه ای با آقای مهرفرد معاون 
وزیر جهاد کشاورزی داشته ایم 
و اعلام کردیم که کشــاورزان 
می خواهنــد بر اســاس قیمت 
خرید تضمینی برای کشت خود 

تصمیم بگیرنــد و طبق قانون 
دولت باید تا پایان شهریور هر 
سال قیمت های خرید تضمینی 

را اعلام کند.
نماینــده مــردم دزفول در 
مجلس شــورای اســلامی به ا 
ین نکته اشــاره کرد که دولت 
پرداخت های خرید  بحــث  در 
تضمینی هیچ گاه منبع مشخصی 
را در نظــر نمی گیرد و آن را در 
بودجه سالانه می آورد که همواره 

در تخصیص اعتبارها با مشکل 
مواجه می شود.

وی اضافه کرد: سال گذشته 
بودجه خرید تضمینی در لایحه 
پیشنهادی سال 95 ردیفی به 
خود اختصاص داد و امسال هم 

این اتفاق خواهد افتاد.
پاپی زاده با اشــاره به اینکه 
در قوانین دائمی مصوب شــده 
که پرداخت پول گندم باید در 
اولویت پرداخت ها باشد، تصریح 

کرد: اما  اینکه چرا دولت قانون 
را رعایــت نمی کند و پرداخت 
اولویتش  در  تضمینــی  خرید 

نیست را نمی دانم.
وی در پاســخ به این سؤال 
که ظاهرا قرار بــود برای ملزم 
کردن دولت به پرداخت به موقع 
خرید تضمینی بابت دیرکرد در 
پرداخت سودی برای کشاورزان 
در نظر گرفته شود، گفت: این 
موضوع مخالف اصل 75 قانون 

است و ما طرحی در این زمینه 
نمی توانیم بدهیــم، اما اگر در 
لایحه بودجه 96 مطرح شــود 

قابل اعمال است.
بــر اســاس این گــزارش: 
امسال دولت در پرداخت خرید 
تضمینی تاخیر سه ماهه داشت 
تا جایی که برخی از مطالبات تا 
پایان مهر ماه و آن هم با انتشار 
اوراق مرابحــه و ســلف موازی 

تسویه شد.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

پرداخت مطالبات کشاورزی در خرید تضمینی اولویت دولت نیست

با  نهم  مجلــس  نماینده 
اشاره به اینکه روحانی قبلاً هم 
کشور را معطل وعده غربی ها 
کرده بود گفت: عدد و رقم ها 
نشان می دهد می خواهند یک 

باغ سوخته تحویل بدهند.
به گزارش خبرگزاری فارس، 
در  میرکاظمی  ســید مســعود 
جمع دانشــجویان و کارشناسان 
اقتصادی بــه نقد عملکرد دولت 
در حوزه اقتصاد پرداخت و اظهار 
کرد: آقای روحانی در ســال های 
82 تا 84 دبیر شــورای امنیت 
ملی بودند و همان موقع تأسیسات 
هسته ای را تعلیق کردند. 22 ماه 
تعلیــق داوطلبانه کردند به امید 
اینکه گشــایش اقتصادی بشود. 
به اســتناد کتاب »امنیت ملی و 
دیپلماسی هسته ای« که متعلق 
بــه آقای روحانی اســت ما توان 
هسته ای کشور را تعطیل کردیم 
و بازرسی های بیش از حد در ایران 
انجام شــد. حتی برای بازدید از 
پارچین و مراکز نظامی هم آمدند 
و هر چه خواســتند انجام دادند. 
بعد که نوبت آنها شــد که بیایند 
رونق اقتصادی بدهند اما سرانجام 
ســر قول های خود نایستادند و 

نیامدند.
وی افزود: تیم مذاکره کننده 
آن موقع چه کســی بود؟ همین 
آقــای روحانی و آقــای ظریف. 
تعجب دارد کسی که این تجربه 
را داشته چرا دوباره بازار را معطل 
می کند و رکود را عمیق تر کرده و 
مصالح کشور را به آمریکا و غرب 

گره می زند.
تابســتان ســال 84 آقــای 

روحانی در آخرین روزهای کاری 
خود نامه ای بــه البرادعی؛ مدیر 
کل وقت آژانس بین المللی انرژی 
اتمی نوشت که در آن آورده است: 
یک سال دیگر و با انجام بیش از 
یک هزار نفر روز از ســخت ترین 
بازرسی ها، مدیر کل در بند 112 
گزارش نوامبر سال 2004 خود، 
مجدداً تأکید کــرد که »تمامی 
مواد هســته ای اعلام شــده در 
ایران مورد حسابرسی قرار گرفته 
و بنابراین، چنین موادی به سوی 
فعالیت هــای ممنوعــه منحرف 
نشــده اند. متأســفانه، در مقابل 
ایران ما به ازای  اگر نگوییم هیچ، 
بسیار اندکی دریافت کرد و بارها 
اقدامات اعتمادساز خود را افزایش 
داد و تنها در عوض آن، با قول های 
انجام نشــده و درخواســت های 
بیشتر روبه رو شد. قول های اکتبر 
2003 [مهر1382 ] ســه کشور 
اروپایی درباره همکاری هسته ای، 
امنیت منطقه ای و منع گسترش، 
هنوز حتی بررسی هم نشده اند!«
وی بــا اســتناد بــه نظــر 
بخش  اقتصــادی  کارشناســان 
عمده ای از مشــکلات اقتصادی 
کشور را ساختاری عنوان و تصریح 
کرد: »بخش دیگر مدیریتی یک 
بخش هم مربوط به تحریم است. 

سهم تحریم 20 درصد است.«
میرکاظمی با تأکید بر اینکه 
دولت نبایــد 80 درصد ظرفیت 
کشور را برای تحریم 20 درصدی 
رها بکند گفت: جوانی که امروز 
بیکار بود منتظر بود صبح برجام 
انجام شود و ظهر به سر کار برود! 
بعضی از این فعــالان اقتصادی 

الآن  مــا  می گفتند  می آمدنــد 
سرمایه گذاری نمی کنیم قرار است 
دلار 1000 تومان شود! اینها را به 
خود من می گفتند. من می گفتم 
از ایــن خبرهــا نیســت، بروید 
می گفتند  بکنید.  سرمایه گذاری 
نه! برای چه الآن با دلار سه هزار 
ماشین آلات  و  تجهیزات  تومانی 
بخریم؟ فردا 1000 تومان می شود 
و روی هر دلار دو هزار تومان ضرر 
می کنیم. این را در ذهن مردم جا 

انداخته بودند!
وی نیازمندی کشــور به یک 
برنامه اقتصادی منســجم را یک 
ضرورت برشــمرد و تصریح کرد: 
کشــور بدون توجه به شــرق و 
غرب به یک برنامه ریزی منسجم 

نیاز دارد.
نماینــده مــردم تهــران در 
مجلس نهم اضافه کرد: در حوزه 
هوا فضا، نانو، سلول های بنیادی، 
حوزه های دفاعی و هر جایی که 
ما امروز رتبه جهانی داریم و باعث 
افتخار ایرانیان است، با اتکا به توان 
داخلی و جهاد اقتصادی و اقتصاد 
بوده کــه مقام معظم  مقاومتی 
رهبری به آن اشاره کردند اما در 

مقابل این اندیشه، نگاه لیبرالی و 
غرب زدگی و خودکم بینی است. 
هر جایی که به اینها وصل شدیم 
و منتظر بودیم و دستمان را دراز 
کردیم که اینها مشکل ما را حل 
کننــد، جامعــه از ابعاد مختلف 

آسیب جدی دید.
میرکاظمی بــا بیان اینکه با 
آدرس غلط دادن به مردم منابع 
کشــور را هدر می دهند، اظهار 
داشــت: الآن چند سال منتظر 
هستند شــرکت پژو و رنو بیاید 
مشکل را حل کند. سابقه صنایع 
بعضی از اینها در ایران بیش از این 
حوزه هایی است که ما رتبه اول 
یا دوم یا ســوم جهان را داریم یا 
جزو 10 کشور اول جهان هستیم. 
چــرا آدرس غلط می دهند؟ یک 
حــوزه را نام ببرند که به غرب و 
استعمار وصل شدند و در جهان 
رتبه آوردند؟ این سیاسی کردن 

اقتصاد کشور است.
به گفته میرکاظمی آدرس های 
غلط دادن به اقتصاد کشور باعث 
گمراه کردن مسئولان و خواص و 
مردم می شود؛ وقتی آدرس غلط 
بدهید و مــردم دنبال آن بروند، 

نتیجه نمی گیرند، یعنی زمان را از 
دست دادید، یعنی هزینه کردید، 
یعنی منابع مردم را هدر دادید و 
نتیجه اش می شود چیزی که الان 
می بینیم. بایستی سهم تحریم را 
به همان اندازه ای که وجود دارد 

محاسبه کرد.
عضو کمیسیون انرژی مجلس 
نهم با تأکید بر اینکه حد نهایی 
فشــار تحریم ها بر اقتصاد ایران 
همان بود نه بیشتر، گفت: اوباما در 
سال 92 اعلام کرد که تحریم ها 
علیه ایران دیگر اثربخش نیست. 
درست همان موقع برجام را مطرح 
کردند، یعنی در جایی که آمریکا 

باید عقب نشینی می کرد.
باغ سیب و گلابی 

یا باغ سوخته؟!
میرکاظمــی با بیــان اینکه 
هزینه جاری آخرین سال دولت 
قبل 88/9 هزار میلیارد تومان و 
ظرف سال های 91 تا 94 به دو 
برابر یعنــی 170 هزار میلیارد 
تومان رســیده ادامه داد: طبق 
گزارش بانک مرکزی در ابتدای 
این دولــت نقدینگی بین 450 
تا 470 هزار میلیارد تومان بود 
که امروز به 1200 هزار میلیارد 
تومان رسیده است. روزنامه های 
زنجیره ای در دوران دولت قبل 
مرتب می گفتنــد گرانی وجود 
دارد و دلیل آن تولید نقدینگی 
اســت ولی امروز می گویند این 
دو  ربطی به هم ندارد. می گویند 
بازار آرام است اما بایستی گفت 
اقتصاد را مثل موتور یک خودرو 
خامــوش کرده انــد و اگر این 
روشــن شود و حرکت کند بعداً 

می فهمند که اژدهای نقدینگی 
یعنی چه.

وی افــزود: اینها نگرانی های 
آینده است که نمایی از نهال سیب 
و گلابی را نشان می دهد. چیزی 
که آقایان دارند به آینده تحویل 
می دهند باغی اســت که هر چه 
جلوتر برویم نهال های بیشتری را 
از دست می دهیم. می خواهند یک 
باغ سوخته تحویل بدهند. عدد و 

رقم ها این را نشان می دهد.
وزیر اســبق بازرگانی با بیان 
اینکــه اگر با ایــن روند افزایش 
هزینه های جاری دولت جلو برویم 
امکان تأمین این هزینه ها وجود 
نخواهد داشــت،  ادامه داد: اینها 
نگرانی های جدی برای باغ سیب 
و گلابی است. هزینه های جاری 
کشور دو برابر شد ولی نه یارانه ها 
بیشتر شــد نه حقوق کارمندان 
دو برابر شده و نه بودجه عمرانی 

افزایش یافت.
میرکاظمی با تصریح این نکته 
که عده ای در دولت قبل استفاده 
از پول حاصل از تسعیر ارز را قبول 
نمی کردند افزود: همان ها حالا در 
صدا و سیما برای دفاع از این اقدام 

به صحنه آمده اند.
وی بــا تأکید بــر اینکه هنر 
نیســت که دولت با فقیر کردن 
مــردم خــودش را اداره کنــد 
خاطرنشــان کرد: نباید به خاطر 
انتخابات یــک فضای غیرواقعی 
را به مردم نشان داد، در صورتی 
که اقتصاد رو به افول می رود. به 
نظر من این تکلیف همه آدم های 
صاحب نظر است که این موضوع 

را باز کنند.

میرکاظمی:

آقایان با افزایش هزینه های جاری و نقدینگی باغ سوخته تحویل خواهند داد

ویژه  بازرســی  مدیرکل 
ســازمان حمایت گفت: 103 
پرونده تخلف در بازار کاغذ در 
نیمه نخست امسال تشکیل و 
معلوم شد سودجویان اقدام به 

کاهش عرضه کرده اند.
گفت وگو  در  هاشــمی  کریم 
با تســنیم اظهار داشت: در شش 
ماهه اول سالجاری 8 هزار و 102 
تن کاغذ روزنامه و 15 هزار و 443 
تــن کاغذ چاپ و تحریر توســط 
شرکت  های چوب کاغذ مازندران 

و کاغذ پارس تولید شده است.

وی افزود: در این مدت توزیع 
کاغذ در بازار کــه بیش از تولید 
داخلی بوده اســت در کاغذ چاپ 
و تحریر 20 هــزار و 59 تن و در 
کاغذ روزنامه نیــز هزار و 35 تن 
است. همچنین در بخش واردات 
نیز 104 هزار و 658 تن کاغذ چاپ 
و تحریر به کشور وارد شده است.

مدیرکل بازرسی ویژه سازمان 
و  مصرف کننــدگان  حمایــت 
تولیدکنندگان ادامه داد: با توجه 
به اشراف اطلاعاتی این سازمان بر 
موجودی کالاهای مهم در سطح 

انبارهای کشــور، میــزان ذخیره 
انواع کاغذ چاپ و تحریر وارداتی و 
تولید داخل نسبت به سال گذشته 
در شهریور ماه به ترتیب 99 و 22 
درصد افزایش داشــته اند و میزان 
موجودی کاغذ روزنامه داخلی نیز 

62 درصد افزایش داشته است.
هاشــمی گفت: با هماهنگی 
انجام شده با سازمان های صنعت، 
معدن و تجارت استان های کشور و 
اتاق های اصناف کشور جهت رصد 
بازار کاغذ و برخــورد با تخلفات 
احتمالی در این بخش، طی شش 

ماهه اول سال جاری جمعا 7 هزار 
و 598 مورد بازرسی در این بخش 
به تفکیک تعداد 117 مورد بازرسی 
از واردکنندگان، تعداد 436 مورد 
بازرســی از بنکــداران، 6 هزار و 
707 مورد بازرســی از واحدهای 
خرده فروشی و 338 مورد بازرسی 
از انبارهای کاغذ در سطح کشور 

انجام شد.
مدیرکل بازرسی ویژه سازمان 
حمایت افزود: از تعداد بازرســی 
انجام شــده، 103 فقــره پرونده 
تخلف به ارزش 81 میلیون و 991 

ریال تشکیل شده است.
آمــار  داد:  ادامــه  هاشــمی 
پرونده های تخلف متشــکله طی 
ایــن مدت نشــان می دهد از این 
تعــداد 95 فقره پرونده مربوط به 
فقره  واحدهای خرده فروشــی 7 
مربــوط بــه بنکدار و یــک فقره 
مربوط به واحدهای انبار می باشد 
که جهت انجام مراحل قانونی به 
ارجاع  تعزیزات حکومتی  سازمان 

گردید است.
به گفته وی، شرایط بازار کاغذ 
در ســال جاری به گونه ای است 

که تعداد پرونده های متشکله 55 
درصد و ارزش ریالی پرونده ها نیز 

75 درصد کاهش داشت.
هاشمی از مردم درخواست کرد 
در صورت مواجهه با تخلفاتی نظیر 
عــدم درج قیمت و یا عدم صدور 
فاکتور رســمی فروش و یا تردید 
نســبت به صحت قیمت اعلامی 
و مشــاهده گرانفروشی، مراتب را 
برای رسیدگی با سامانه دریافت و 
رسیدگی به شکایات این سازمان 
از طریق شماره تلفن 124 مطرح 

نمایند.

تشکیل ۱۰۳ پرونده تخلف در بازار کاغذ طی نیمه نخست امسال

مدیره  هیئــت  عضــو 
شــرکت های  ســندیکای 
ســاختمانی ایــران با بیان 
محرک  موتور  مسکن  اینکه 
اقتصادی کشــور است ولی 
وضعیــت خوبی ندارد گفت: 
مســکن فعلا از رکود خارج 

نمی شود.
در  پورشــیرازی  محمدعلی 
گفت وگــو با خبرگــزاری فارس 
بــا تاکید بر اینکه مســکن فعلا 
از رکود خارج نمی شــود گفت: 
بخش مســکن که موتور محرک 
اقتصادی کشــور است وضعیت 

خوبی ندارد. چند سال است که 
پیمانکاران طلب خود را دریافت 
نکرده انــد و وقتــی این طلب ها 
که  می بینیم  می شــود  انباشته 
خروجی آن به تعطیلی و  اخراج 

کارگران می شود.
صنعــت  داد:  ادامــه  وی 
ساختمان به تنهایی با 263 حرفه 
ارتباط مستقیم دارد پس وقتی 
این بخش دچار رکود می شــود، 
زنجیره وار سایر مشاغل نیز دچار 
رکود و افت اشــتغال در کشور 
می شود. متاســفانه بهره برداری 
سیاسی از مسکن شده و می بینیم 

گپ بزرگی بین عرضه و تقاضای 
مسکن به وجود آمده است.

بخــش  مســئول  یــن  ا
ساختمان سازی خاطرنشان کرد: 
توســعه هر کشــوری با صنعت 
ساختمان آن کشور نیز مقایسه 
می شــود بنابراین هــر حرکت 
نمی تواند  تنهایــی  به  اقتصادی 
انجام شود چرا که هر فکر صحیح 
و مطالعه شــده حاصل مدیریت 

قوی است.
پورشــیرازی ادامه داد: پس 
وقتی مســکن یک واقعیت مورد 
نیاز جامعه اســت چرا باید با آن 

سیاسی برخورد شود و از آن بهره 
سیاسی برد، به عنوان مثال در این 
چند سال بلایی بر سر شهر تهران 
با این ساخت و سازها آورده شده 
است که سال های سال باید برای 

بهبود آن تلاش کرد.
وی در پاســخ به این سؤال 
که آیا دولت در سه سال گذشته 
برنامه ای برای بخش مســکن و 
خروج آن از رکود داشــته است، 
گفت: قطعا دولت برنامه  اقتصادی 
دارد و این برنامه می تواند مثبت، 
منفی و یا نرمال باشــد اما باید 
تاکیــد کنم که دولــت اتفاقا از 

اقتصادی  برنامه  مختلف  زوایای 
دارد اما اینکه چرا به ســرانجام 
نمی رســد باید آن را موشکافی 

بیشتر کرد.
پورشــیرازی افزود: به اعتقاد 
یــک  اندیشــمند برخی خوب 
حرف می زنند، برخی هم حرف 
خوب می زنند پس در داشــتن 
برنامه اقتصادی دولت نباید شک 
داشــت، چرا که تصمیم گیر یک 
کشور است و نمی تواند برنامه ای 

نداشته باشد.
به گفته وی، در بخش مسکن 
به جای اینکه فقــط وزارت راه 

کند  اظهارنظــر  و شهرســازی 
می بینیم که ســایر وزارتخانه ها 
هم به اظهارنظر و تصمیم گیری 

می پردازند.
عضو هیئت مدیره سندیکای 
شرکت های ساختمانی در پاسخ 
به این سؤال که چرا هنوز رکود 
بر اقتصاد کشــور و مسکن سایه 
انداخته اســت،  گفت: اقتصاد به 
صورت یک زنجیره کار می کند و 
وقتی رونق در اقتصاد حاکم شود 
همه مشــاغل و همه بخش ها به 
خصوص مسکن که با هم ارتباط 

دارند وارد رونق می شوند.

یک مسئول در صنعت ساختمان:

مسکن فعلا از رکود خارج نمی شود


